

## ບົດຂ່າວ

# ກຸ່ມປະເທດພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ຍັງສືບຕໍ່ຂະຫຍາຍຕົວ ໃນທ່າມກາງສະພາບການຄ້າໂລກທີ່ມີຄວາມ ເຄັ່ງຕຶງສູງ ແລະ ການກະທົບຈາກບັນດາປັດໄຈພາຍນອກທີ່ແຮງຂັ້ນ

ກຸ່ມປະເທດພາກພື້ນຄວນເສີມສ້າງຄວາມຮ່ວມມື, ນຳໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີ, ແລະ ເສີມສ້າງລະບົບພະຫຸພາຄີ  
ແລະ ການເຊື່ອມໂຍງທາງພາກພື້ນ

ທີ່ ຟີຈີ, 1 ພຶດສະພາ 2019 - ບົດລາຍງານທ່າອ່ຽງເສດຖະກິດຂອງກຸ່ມປະເທດສະມາຊິກພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ຫຼື ASEAN+3 Regional Economic Outlook (AREO) ປະຈຳປີສະບັບໃໝ່ທີ່ໄດ້ຕີພິມ ໂດຍ ອົງການຕິດຕາມເສດຖະກິດມະຫາພາກອາຊຽນ+3 (AMRO) ໄດ້ໃຫ້ຮູ້ວ່າ ເສດຖະກິດພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ຄາດວ່າຈະຍັງຄົງສືບຕໍ່ຂະຫຍາຍຕົວ ເຖິງແມ່ນວ່າຄວາມສ່ຽງທົ່ວໂລກຈະສູງຂຶ້ນ ແລະ ມີການກະທົບຈາກປັດໄຈພາຍນອກທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນກໍຕາມ, ເຊິ່ງການຂະຫຍາຍຕົວຈະຢູ່ໃນອັດຕາທີ່ຊ້າລົງພຽງເລັກນ້ອຍເທົ່ານັ້ນໃນລະຫວ່າງປີ 2019-2020 ເມື່ອທຽບກັບປີຜ່ານມາ.

ບົດລາຍງານ AREO ປະຈຳປີ 2019 ໄດ້ມີການປະເມີນແນວໂນ້ມທາງເສດຖະກິດຂອງປະເທດໃນພາກພື້ນ, ຄວາມສ່ຽງແລະ ສິ່ງທ້າທາຍທີ່ກຸ່ມປະເທດໃນພາກພື້ນຈະຕ້ອງປະເຊີນ. ພ້ອມກັນນັ້ນ, ບົດລາຍງານສະບັບປີນີ້ຍັງໄດ້ລວມເອົາການສຶກສາພິເສດ ເຊິ່ງມີຫົວຂໍ້ວ່າ: "ການສ້າງຄວາມອາດສາມາດ ແລະ ການເຊື່ອມຕໍ່ ເພື່ອຮອງຮັບການຜະລິດຂອງເສດຖະກິດໃຫມ່".

ດຣ. Hoe Ee Khor, ຫົວໜ້ານັກເສດຖະສາດຂອງອົງການ AMRO ໄດ້ກ່າວວ່າ "ເຖິງແມ່ນວ່າ ການຂະຫຍາຍຕົວໃນພາກພື້ນຈະອ່ອນໄຫວລົງຈາກ 5,3% ຂອງປີກາຍ ເປັນ 5,1% ໃນປີ 2019 ແລະ 5,0% ໃນປີ 2020 ກໍຕາມ, ແຕ່ວ່າ ພື້ນຖານດ້ານເສດຖະກິດຍັງຄົງແຂງແຮງໃນໄລຍະຍາວ". "ຜູ້ກຳນົດນະໂຍບາຍໃນລະດັບພາກພື້ນ ຄວນກຽມພ້ອມໃນການນຳໃຊ້ຄວາມສາມາດໃນການດຳເນີນນະໂຍບາຍທີ່ມີຢູ່ ເພື່ອດັດປັບນະໂຍບາຍເງິນຕາ ແລະ ງົບປະມານ ເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຄວາມສ່ຽງຕ່າງໆທີ່ກໍ່ຜົນກະທົບ ແລະ ຊຸກຍູ້ເສດຖະກິດ ຖ້າຫາກສະຖານະການຈາກພາຍນອກຍັງບໍ່ດີຂຶ້ນ".

ຄວາມສ່ຽງຕ່າງໆທີ່ກໍ່ຜົນກະທົບທີ່ພາກພື້ນປະເຊີນໂດຍສ່ວນໃຫຍ່ແລ້ວແມ່ນມາຈາກສະພາບການພາຍນອກ, ເຊິ່ງເກີດຈາກການເພີ່ມທະວີຄວາມເຄັ່ງຕຶງຂອງການຄ້າໂລກ, ການສະລົ່ມໂຕຂອງການຂະຫຍາຍຕົວເສດຖະກິດໂລກທີ່ຊັດເຈນຂຶ້ນ, ການກະທົບຈາກຄວາມຜັນຜວນໃນຕະຫຼາດການເງິນ. ເຖິງແມ່ນວ່າທ່າອ່ຽງທາງເສດຖະກິດຈະມີທ່າທົ່ອອນໄຫວລົງກວ່າເກົ່າກໍຕາມ, ແຕ່ພື້ນຖານຂອງເສດຖະກິດຂອງພາກພື້ນຍັງຄົງແຂງແຮງໃນໄລຍະຍາວ, ໂດຍໄດ້ຮັບແຮງສະໜັບສະໜູນຈາກຂະຫຍາຍຕົວຂອງການບໍລິໂພກ ແລະ ການເຕີບໂຕທາງການຄ້າພາຍໃນພາກພື້ນຈາກການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງຄົນຊົນຊັ້ນກາງ, ການຂະຫຍາຍຂອງຕົວເມືອງໄປສູ່ຊົນນະບົດຢ່າງໄວວາ ແລະ ການນຳໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີແບບດິຈິຕອນ.

ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ, ຄວາມສ່ຽງທີ່ກໍ່ໃຫ້ເກີດຜົນກະທົບໄດ້ປະກົດຢ່າງຊັດເຈນຂຶ້ນ ເຮັດໃຫ້ຜູ້ກຳນົດທາງດ້ານນະໂຍບາຍບໍ່ສາມາດເນີນເສີຍໄດ້ ເຖິງແມ່ນວ່າການດຳເນີນນະໂຍບາຍພາກການເງິນແບບມະຫາພາກໃນປັດຈຸບັນໂດຍລວມຈະມີຄວາມເໝາະສົມ, ແຕ່ອົງການທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໃນການວາງນະໂຍບາຍຂອງພາກລັດໃນບັນດາປະເທດຕ່າງໆໃນພາກພື້ນກໍ່ຄວນກຽມພ້ອມໃນການປັບປຸງຄືນອີງປະກອບດ້ານນະໂຍບາຍ ເພື່ອສະໜັບສະໜູນການຈະເລີນເຕີບໂຕຂອງເສດຖະກິດ ພ້ອມທັງຮັກສາສະເຫຼີຍສະຫຼາຍທາງດ້ານການເງິນ. ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ລວມມີການດັດປັບການດຳເນີນນະໂຍບາຍເງິນຕາທີ່ເໝາະສົມ; ການສະໜັບສະໜູນຈາກນະໂຍບາຍການເງິນຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ, ໃນຂະນະດຽວກັນກໍ່ປະສົມປະສານການດຳເນີນມາດຕະການທາງດ້ານງົບປະມານສະເພາະຈຸດ ແລະ ນະໂຍບາຍທາງດ້ານໂຄງສ້າງ ເພື່ອກະຕຸ້ນການດັດແກ້ທາງໂຄງສ້າງ; ແລະ ການຮັກສານະໂຍບາຍດ້ານຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງເສດຖະກິດມະຫາພາກທີ່ເຂັ້ມງວດ (Macroprudential Policy) ເພື່ອປ້ອງກັນການສ້າງຄວາມອ່ອນໄຫວທາງການເງິນ.

ເພື່ອສະໜັບສະໜູນຄາດໝາຍຂອງການຈະເລີນເຕີບໂຕ ແລະ ຊຸກຍູ້ການພັດທະນາເສດຖະກິດໃນລະດັບພາກພື້ນ, ອາຊຽນ+3 ຄວນຈັດລຳດັບຄວາມສຳຄັນຂອງນະໂຍບາຍໄລຍະຍາວ, ໂດຍສະເພາະແມ່ນເນັ້ນໃສ່ການສ້າງຄວາມອາດສາມາດ ແລະ ການເຊື່ອມຕໍ່ ເພື່ອນຳໃຊ້ປະໂຫຍດຈາກການປະຕິວັດອຸດສາຫະກຳຄັ້ງທີ 4 ແລະ ຮັກສາການຈະເລີນເຕີບໂຕໃນເສດຖະກິດໃໝ່ໃຫ້ຍືນຍົງ. ຕໍ່ກັບການເຜີຍແຜ່ຄັ້ງນີ້, ບົດລາຍງານ AREO 2019 ໄດ້ລວມເອົາບົດສຶກສາພິເສດ ກ່ຽວກັບວິທີການ ທີ່ພາກພື້ນສາມາດດຳເນີນການໃນສິ່ງທີ່ກ່າວມານັ້ນ, ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ມີການນຳໃຊ້ຍຸດທະສາດ "ການຜະລິດເພື່ອການສົ່ງອອກ" ຈົນມີຄວາມຈະເລີນກ້າວໜ້າມາຫຼາຍກວ່າສອງທົດສະວັດ.

ເພື່ອຮອງຮັບເສດຖະກິດໃໝ່ໃນພາກພື້ນສຳລັບໄລຍະກາງຫາໄລຍະຍາວ ເຫັນວ່າມີ 3 ຕົວຂັບເຄື່ອນຫຼັກທີ່ຈະຊຸກຍູ້ບຸລິມະສິດຂອງການສ້າງຄວາມອາດສາມາດ ແລະ ການເຊື່ອມຕໍ່ໃນພາກພື້ນ. ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ແມ່ນຄວາມຕ້ອງການໃໝ່ ເຊິ່ງເກີດຂຶ້ນຈາກການປ່ຽນແປງຂອງໂລກໄປສູ່ການປະຕິວັດອຸດສາຫະກຳຄັ້ງທີ 4 ຫຼື ໃນຂອບກວມລວມແມ່ນ ເສດຖະກິດໃໝ່, ການຈະເລີນເຕີບໂຕຂອງອາຊີຕາເວັນອອກ ແລະ ການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງປະຊາກອນທີ່ຮັ່ງມີຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ພ້ອມກັບການຂະຫຍາຍໂຕຂອງຄົນຊົນຊັ້ນກາງ, ແລະ ຄວາມເຄັ່ງຕຶງລະຫວ່າງການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງຄວາມຕ້ອງການພາຍໃນພາກພື້ນ ແລະ ຜົນກະທົບຈາກແນວໂນ້ມການປ້ອງກັນໃນຂະແໜງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການຄ້າ.

ກ່ຽວກັບບັນຫາເຫຼົ່ານີ້, ການພັດທະນາເສດຖະກິດໃນພາກພື້ນ ຍັງສືບຕໍ່ປະຊຶມຄວາມທ້າທ້າຍທີ່ສຳຄັນ 3 ປະການຕໍ່ກັບການເຕີບໂຕທາງເສດຖະກິດຄື: ຄວາມແຕກໂຕນຂອງທຶນ, ອັດຕາແລກປ່ຽນ ແລະ ປັດໄຈຕ່າງໆ. ຄວາມແຕກໂຕນຂອງທຶນຈະສະແດງເຖິງຄວາມຂາດແຄນ ລະຫວ່າງການອອມພາຍໃນປະເທດທີ່ຕໍ່າ ແລະ ຄວາມຕ້ອງການການລົງທຶນຂະໜາດສູງຂອງປະເທດເສດຖະກິດທີ່ມີລາຍຮັບຕໍ່າ, ໃນຂະນະທີ່ຄວາມແຕກໂຕນຂອງອັດຕາແລກປ່ຽນ ຈະໄດ້ເບິ່ງຄືນບັນດາຂໍ້ຈຳກັດທາງການເງິນຂອງປະເທດເສດຖະກິດເກີດໃໝ່ທີ່ມີຄວາມຕ້ອງການສະສົມເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຄວາມສ່ຽງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບອັດຕາການໄຫຼອອກຂອງເງິນທຶນຢ່າງກະທັນຫັນ. ຄວາມແຕກໂຕນຂອງປັດໄຈຕ່າງໆ ຈະສະແດງເຖິງຂໍ້ຈຳກັດທີ່ບໍ່ແມ່ນທາງການເງິນ, ເຊິ່ງລວມມີ ຄວາມຕ້ອງການໃນການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ, ຄວາມຊຳນິຊຳນານ, ຄວາມສາມາດດ້ານເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ຂອບການຄຸ້ມຄອງຕ່າງໆ.

ເພື່ອຈັດການແກ້ໄຂບັນດາຄວາມທ້າທ້າຍເຫຼົ່ານີ້, ເຫັນວ່າມີຄວາມຈຳເປັນຢ່າງຍິ່ງທີ່ບັນດາເສດຖະກິດຂອງກຸ່ມປະເທດໃນພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ຕ້ອງເສີມຂະຫຍາຍການລົງທຶນ ແລະ ການອອມພາຍໃນພາກພື້ນ; ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ເຄືອຂ່າຍປ້ອງກັນວິກິດການທາງການເງິນພາກພື້ນ, ເຊິ່ງລວມມີ ຂີ້ລິເລີ່ມຊຽງໃໝ່ແບບຫຼາຍຝ່າຍ (Chiang Mai Initiative Multilateralization); ແລະ ເພີ່ມທະວີຄວາມພະຍາຍາມໃນການພັດທະນາຄວາມອາດສາມາດທາງເຕັກໂນໂລຊີ, ຄວາມຊຳນິຊຳນານຢ່າງມີອາຊີບ ຂອງກຸ່ມປະເທດອາຊຽນ+3 ໃນສາຂາວິຊາຕ່າງໆ ແລະ ເສີມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງຂອງແຕ່ລະສະຖາບັນ ເພື່ອການຈະເລີນເຕີບໂຕ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງຂອງເສດຖະກິດ.

ທ່ານ ດຣ. Khor ໄດ້ກ່າວວ່າ "ການເຕີບໂຕທາງດ້ານເສດຖະກິດຢ່າງໄວວາ ໃນພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ຈະສ້າງຄວາມຕ້ອງການທາງພື້ນຖານໂຄງລ່າງໃໝ່ ແລະ ກະຕຸ້ນໃຫ້ທຸກຝ່າຍສຸມໃສ່ແກ້ໄຂບັນຫາຂອງການຕອບສະໜອງການຂາດແຄນການລົງທຶນທີ່ໄດ້ຄາດການໄວ້". "ການຫັນປ່ຽນໄປສູ່ເສດຖະກິດໃໝ່ທີ່ເນັ້ນການນຳໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ຂັບເຄື່ອນດ້ວຍການບໍລິການອາດເຮັດໃຫ້ສິ່ງທ້າທາຍທີ່ພາກພື້ນປະເຊີນຢູ່ແລ້ວຊັດເຈນຍິ່ງຂຶ້ນ ແລະ ເຫັນວ່າມີຄວາມຈຳເປັນທີ່ປະເທດກຳລັງພັດທະນາຈະຕ້ອງໄດ້ລົງທຶນໃນຊັບພະຍາກອນມະນຸດ (Human Capital) ແລະ ສົ່ງເສີມການນຳໃຊ້ທ່າແຮງທາງເສດຖະກິດຢ່າງເຕັມສ່ວນໃນລະດັບພາກພື້ນ. ດັ່ງນັ້ນ, ຈຶ່ງມີຄວາມຈຳເປັນທີ່ສຸດທີ່ ກຸ່ມປະເທດພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ຕ້ອງຮັບເອົາເຕັກໂນໂລຊີ, ການເຊື່ອມໂຍງ, ການຮ່ວມມືແບບພະຫຸພາຄີ, ແລະ ເສີມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງຂອງບັນດາເຄືອຂ່າຍປ້ອງກັນວິກິດການທາງການເງິນໃນພາກພື້ນຂຶ້ນຕື່ມ".

---

**ກ່ຽວກັບ AMRO:**  
 ອົງການຕິດຕາມເສດຖະກິດມະຫາພາກ ASEAN+3 (ASEAN+3 Macroeconomic Research Office - AMRO) ແມ່ນອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ທີ່ໄດ້ຖືກສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນເພື່ອສົ່ງເສີມການຄຸ້ມຄອງດູແລຄວາມໝັ້ນຄົງທາງການເງິນ ແລະ ເສດຖະກິດມະຫາພາກ ຂອງບັນດາກຸ່ມປະເທດພາກພື້ນ ASEAN+3, ເຊິ່ງລວມມີ 10 ປະເທດສະມາຊິກຂອງສະມາຄົມປະຊາຊາດອາຊີຕາເວັນອອກສຽງໃຕ້ (ASEAN) ແລະ ສປ.ຈີນ, ຮົງກົງ-ສປ.ຈີນ, ຍີ່ປຸ່ນ ແລະ ສ.ເກົາຫຼີ. ພາລະບົດບາດຂອງ AMRO ແມ່ນດຳເນີນການຕິດຕາມເພີ່ມລະອຽດເສດຖະກິດມະຫາພາກ, ສະໜັບສະໜູນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົນໄກປ້ອງກັນວິກິດການດ້ານການເງິນໃນພາກພື້ນ, ຂໍ້ລິເລີ່ມຊຽງໃໝ່ແບບຫຼາຍຝ່າຍ (Chiang Mai Initiative Multilateralization) ແລະ ການໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກວິຊາການແກ້ບັນດາປະເທດສະມາຊິກ.

**ສຳລັບຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ, ກະລຸນາຕິດຕໍ່:**  
 Huong Lan Vu (Ms.), ພະນັກງານປະຊາສຳພັນ,  
 ອີເມລ: [vu.lanhuong@amro-asia.org](mailto:vu.lanhuong@amro-asia.org)  
 ໂທລະສັບ: +65 88763598  
 ເວັບໄຊທ: [www.amro-asia.org](http://www.amro-asia.org)  
 LinkedIn | Flickr | YouTube: AMRO Asia

*ຄຳສະຫງວນສິດ: ບົດຂ່າວພາສາລາວສະບັບນີ້ໄດ້ຮັບການແປຈາກຕົ້ນສະບັບພາສາອັງກິດ (ກະລຸນາສະແກນເພື່ອດາວໂຫຼດ). ເຖິງແມ່ນວ່າຂໍ້ຄວາມຕ່າງໆໃນສະບັບແປຈະໄດ້ຮັບການກວດແກ້ຄວາມຖືກຕ້ອງຂອງການແປແລ້ວກໍຕາມ, ໃນກໍລະນີທີ່ມີຄວາມແຕກຕ່າງລະຫວ່າງຕົ້ນສະບັບພາສາອັງກິດ ແລະ ສະບັບພາສາລາວ, ແມ່ນໃຫ້ອີງໃສ່ຕົ້ນສະບັບພາສາອັງກິດເປັນຫຼັກ.*

